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◆ 特735
 故宮古畫郵票－二十四節氣（夏）
◆ 鴻兔郵資票
◆ 2023紐西蘭第38屆亞洲國際郵展

中華民國郵票參展紀念信封
◆ 112年第3季發行郵票計畫

故宮古畫郵票－二十四節氣（夏）
2023 紐西蘭第 38 屆亞洲國際郵展 

中華民國郵票參展紀念信封

112 年第 3 季發行郵票計畫

郵票名稱 類別 全套枚數 面值 預定發行日期

休閒活動郵票（第 1 輯） 特種 6 枚聯刷 8 × 6 7 月 12 日

臺北 2023 第 39 屆亞洲國際郵展紀念郵票 紀念
4

小全張 1
6, 8, 9, 10

33 8 月 11 日

臺北 2023 第 39 屆亞洲國際郵展郵票小全張－

彩瓷展風華
特種 小全張 1 45 8 月 11 日

臺北 2023第 39屆亞洲國際郵展郵票小全張－

SANRIO CHARACTERS 特種 小全張 2 60, 60 8 月 11 日

臺北 2023第 39屆亞洲國際郵展郵票－

藝寫寶島情
特種 2 8, 28 8 月 12 日

臺北 2023第 39屆亞洲國際郵展郵票－

百蝶耀經典
特種 2 枚聯刷 13, 35 8 月 12 日

發行日期：民國 112 年 5 月 4 日

用 紙：100g/m² 國產特級特白道林紙

承 印 者：志泰餘紙袋展業有限公司

封 幅：195 × 120（毫米）

刷 色：彩色

印 法：平版

售 價：3 元（未貼郵票）

 11 元（加貼臺灣自行車道郵票（110 年版）– 南投日月潭自行車

道 8 元郵票）

發行數量：4,000 個（未貼郵票）

 3,500 個（加貼臺灣自行車道郵票（110 年版）– 南投日月潭自

行車道 8 元郵票）

為紀念我國郵政應邀參加民國 112 年 5 月 4 日至 7 日在紐西蘭奧克蘭舉

行之「2023 紐西蘭第 38 屆亞洲國際郵展」，特印製彩色紀念信封 7,500 個，

在臺北、基隆、板橋、三重、宜蘭、桃園、新竹、苗栗、臺中、南投、彰化、

雲林、嘉義、臺南、高雄、屏東、臺東、花蓮、澎湖等郵局 901支局窗口、

各集郵服務中心、郵政博物館及中華郵政集郵電子商城網站發售。其中未貼

郵票之空白信封自 112 年 5 月 2 日起發售；貼票封貼用 110 年 5 月 5 日發行

之「臺灣自行車道郵票（110 年版）– 南投日月潭自行車道」1 枚，並銷蓋發

行日癸字郵戳及加蓋紅色外展紀念戳，自 112 年 5 月 4 日起發售。

鐫刻紀念郵戳 1 式，供臺北北門郵局等 37 個長期集郵訂戶作業郵局及郵

政博物館於 112 年 5 月 4 日起蓋用。 特 735.1-735.6 各 650,000
（以上數量含珍藏版內含郵票各 5 萬枚）

● 貼（護）票卡 ● 預銷首日戳套票封



故宮古畫郵票－二十四節氣（夏）◆特735

發行日期：民國 112 年 5 月 3 日 票 幅：36 × 64.5 ( 毫米 )
全張枚數：12（6 × 2） 刷 色：彩色

用 紙：燐光郵票紙 印 法：平版

設 計 者：查爾特設計廣告有限公司 齒 度：14 
承 印 者：紐西蘭南方印刷有限公司

繼 111、112 年發行「故宮古畫郵票－二十四節氣」秋、冬、春 後，

本公司續以國立故宮博物院典藏之「清張若靄畫墨妙珠林 ( 卯 )  冊」為

主題，發行系列郵票第 4 套「夏」，含立夏、小滿、芒種、夏至、小

暑、大暑 6 枚郵票圖案，面值均為 12 元，以聯刷方式印製，每枚郵票

長邊中間有 1 個異形齒孔。

《墨妙珠林》為清乾隆時期的巨幅冊頁集，全套共有 12 冊，以地

支編號，卯冊為張若靄所繪二十四節氣圖，其詮釋節氣的方式以山水

圖案為主軸，有透過古代大家風格表現當令氣候，或有點綴應時的風

俗活動、自然界動植物生態，呈現不同節氣景物的變化。

附帶發行：

1. 首日封（220 毫米 × 158 毫米） 每個新臺幣 3 元

2. 貼票卡 每張新臺幣 8 元

3. 護票卡 每張新臺幣 8 元

4. 活頁集郵卡（含護卡套） 每張新臺幣 16 元

5. 原圖明信片 每套新臺幣 60 元

以上均自民國 112 年 4 月 28 日開始發售。

6. 預銷首日戳套票封 每個新臺幣 75 元

7. 預銷原圖明信片 每套新臺幣 132 元

以上均自民國 112 年 5 月 3 日開始發售。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「中華

郵政集郵電子商城」（https://stamp.post.gov.tw）訂購。

鴻兔郵資票

◆ 鴻兔郵資票
發行日期：民國 112 年 5 月 10 日

用 紙：燐光郵票紙

設 計 者：大觀視覺顧問股份有限公司

承 印 者：法國卡特安全印刷廠

票 幅：43 × 25.5（毫米），
 上、下邊各有 2 個半圓孔

圓 孔：半徑為 1.5 毫米，兩圓孔圓心間距為 20 毫米

刷 色：彩色

發行數量：66 萬枚

繼 111 年發行瑞虎郵資票之後，本公司續發行系列生肖郵資票－「鴻兔

郵資票」1 種，圖案以討喜別緻的粉兔呈現，春風滿面的鴻兔，給人清新、

朝氣十足之感，象徵新的一年前程似錦、鴻圖大展。背景襯以吉祥意象，祝

福新年好運兔 YOU。每枚郵資票正面下方左側印有 3 個英文字母組成之卷號

及 4 碼阿拉伯數字組成之序號，每卷 1,000 枚，共發行 660 卷。

配合郵資票發行，同日推出精美郵摺 1款 2式（1式面值以紅色打印 6,000
本，另 1 式以黑色打印 2,000 本），郵摺內均含面值 9 元、13 元、15 元、17
元鴻兔郵資票各 1 枚、「新年郵票（111 年版）」1 套 2 枚及小全張 1 張，並

附鴻兔郵資票樣張 1 枚，以饗愛郵人士。

本項郵資票訂於民國 112 年 5 月 10 日裝入基隆愛三路郵局、臺北北門郵

局、臺北火車站郵局、臺北大安郵局、內湖郵局、內湖碧湖郵局、南港郵局、

新店郵局、三峽郵局、三重中山路郵局、淡水郵局、淡江大學郵局、新莊郵局、

輔仁大學郵局、林口郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、中壢內壢郵局、龍

潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、新竹科學園郵局、竹北郵局、竹東郵

局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、鹿港郵局、員林郵局、斗六西平路郵

局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新興郵局、左營郵局、高雄站前郵局、

高雄西甲郵局、鳳山郵局、岡山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、

花蓮國安郵局、臺東大同路郵局及郵政博物館之郵資票出售機供顧客自行打

印面值使用。

各局郵資票出售機配置若有變動，請以中華郵政全球資訊網（http://
www.post.gov.tw）公布之資訊為準。

附帶發行：

1. 首日封每個新臺幣 3 元，自民國 112 年 5 月 8 日開始發售。

2. 郵摺每本新臺幣 200 元，自民國 112 年 5 月 10 日開始發售。

● 郵票全張

● 預銷原圖明信片 ● 郵摺

● 郵資票

● 首日封
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6 ◆	 Ancient Chinese Paintings from the National Palace Museum Postage Stamps － 
24 Solar Terms (Summer)

◆	 Bountiful Rabbit Postage Label
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The Schedule for New Stamp Issues in the Third Season of 2023

Name of Postage Stamps Category Number of 
Stamps Denominations Date of 

Issue

Recreational Activities Postage Stamps (I) Sp. 6 se-tenant 8 × 6 Jul. 12

TAIPEI 2023 － 39th Asian International Stamp Exhibition 
Commemorative Issue Com. 4

1 S/S
6, 8, 9, 10

33 Aug. 11

TAIPEI 2023 － 39th Asian International Stamp Exhibition 
Souvenir Sheet: Colorful Porcelain Sp. 1 S/S 45 Aug. 11

TAIPEI 2023 － 39th Asian International Stamp Exhibition 
Souvenir Sheets: SANRIO CHARACTERS Sp. 2 S/S 60, 60 Aug. 11

TAIPEI 2023 － 39th Asian International Stamp Exhibition 
Postage Stamps: Taiwan in Literature Sp. 2 8, 28 Aug. 12

TAIPEI 2023 － 39th Asian International Stamp Exhibition 
Postage Stamps: Myriad Butterflies Sp. 2 se-tenant 13, 35 Aug. 12

Ancient Chinese Paintings from the National Palace Museum 
Postage Stamps － 24 Solar Terms (Summer)

Envelope in Commemoration of the Republic of China’s (Taiwan’s) 
Participation in NZ2023 FIAP International Stamp Exhibition

First day of issue������������������������������������������������������������������������������������� May 4, 2023
Paper used���������������������������������������������������100 g/m2 White woodfree printing paper
Printer����������������������������������������������������������������Chi Tai Yu Paper Bag Mfg. Co., Ltd.
Size of envelope���������������������������������������������������������������������������������195 × 120 (mm) 
Color��������������������������������������������������������������������������������������������������������������Colorful
Process�������������������������������������������������������������������������������������������������������������� Offset 
Price & Quantity�����������������������������������������������NT$ 3 (without stamp); 4,000 pieces

NT$11 (with one Bike Paths of Taiwan Postage Stamps
(Issue of 2021) － Nantou’s Sun Moon Lake Bikeway); 3,500 pieces

NZ2023 FIAP International Stamp Exhibition is to be held in Auckland, New 
Zealand from May 4 to 7, 2023. To mark its participation, Chunghwa Post has issued 
a commemorative envelope with 7,500 pieces in total. The envelopes without stamps 
will be sold beginning May 2, 2023 while the ones with stamps each affixed with one 
Bike Paths of Taiwan Postage Stamps (Issue of 2021) － Nantou’s Sun Moon Lake 
Bikeway issued on May 5, 2021 and pre-cancelled with a first-day postmark and a 
commemorative cachet is to be sold beginning May 4, 2023. These envelopes can 
be purchased at the main post offices listed below, philatelic centers, and the Postal 
Museum, as well as on line at https://stamp.post.gov.tw. Main post offices: Taipei, 
Keelung, Banqiao, Sanchong, Yilan, Taoyuan, Hsinchu, Miaoli, Taichung, Nantou, 
Changhua, Yunlin, Chiayi, Tainan, Kaohsiung, Pingtung, Taitung, Hualien and Penghu.

Cachet:
A commemorative cachet is available on May 4, 2023 at the Postal Museum and 

the Taipei Beimen Post Office, as well as 36 other post office branches that operate 
business for long-term philatelic subscribers. 

Sp.735.1-735.6� 650,000 each
(50,000 each of the stamps in stamp collections included)



First day of issue:...................................................................May 3, 2023
Sheet composition:..................................................................... 12 (6 × 2)
Paper used:....................................................Phosphorescent stamp paper
Designer:................................................................Chart Design Co., Ltd.
Printer:.................................... Southern Colour Print Ltd. (New Zealand)
Stamp size:........................................................................ 36 × 64.5 (mm)
Color:........................................................................................... Colorful
Process:............................................................................................Offset
Perforation:............................................................................................ 14

Following earlier releases of “Ancient Chinese Paintings from the 
National Palace Museum Postage Stamps － 24 Solar Terms” Autumn 
and Winter in 2022 as well as Spring in 2023, Chunghwa Post has issued 
the fourth set of stamps drawn from the Ink Marvels from a Forest of 
Pearls (IV) by Zhang Ruoai of the Qing dynasty, a work held in the 
National Palace Museum. The fourth set contains six stamps, each 
valued at NT$12, depicting summer with its six solar terms: Beginning 
of Summer, Lesser Fullness, Grain in Ear, Summer Solstice, Lesser Heat, 
and Greater Heat. The six stamps are in a se-tenant block and the shaped 
perforations are at the center of the long sides of the stamps.

The Ink Marvels from a Forest of Pearls is a collection of large 
paintings gathered into twelve albums in the time of the Qianlong 
Emperor. The albums are named after the Twelve Terrestrial Branches, 
the fourth album being entrusted to Zhang Ruoai, who painted the 
24 solar terms and expressed each term by landscape painting. The 
paintings use the styles of the ancient masters to express the climate, 
show customary activities and the state of the natural world, and depict 
the variations proper to the given term.

By-issues:
(1) First Day Cover (220 mm × 158 mm): NT$3 apiece
(2) Folder (with or without mount): NT$8 apiece
(3) Loose-leaf album page: NT$16 apiece
(4) Maximum cards: NT$60 a set
(5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT$75 apiece
(6) Pre-cancelled maximum cards: NT$132 a set

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post 
office branches, Postal Museum or order on line at https://stamp.post.gov.tw.

◆ Bountiful Rabbit Postage Label
First day of issue...................................................................................May 10, 2023
Paper used..................................................................... Phosphorescent stamp paper
Designer.............................................................................Delta Design Corporation
Printer.....................................................................Cartor Security Printing (France)
Size of label....43 × 25.5 (mm); with two semi-round holes at both upper and lower sides
Round holes.................. 1.5 mm radius; 20 mm between the centers of the two holes
Color............................................................................................................. Colorful
Quantity................................................................................................660,000 labels

Following the “Lucky Tiger Postage Label” issued in 2022 Chunghwa Post has 
issued a “Bountiful Rabbit Postage Label” depicting a pink rabbit, so delicate and 
lovable. With a sense of freshness and vitality, this joyful rabbit symbolizes the theme: 

May the New Year realize your ambitions and your 
future be bright! Auspicious patterns are decorated at 
its background, wishing you good fortune in the Year 
of the Rabbit. On the lower left corner of each label is a 
serial number with three English letters (which signify 
the roll number) and four Arabic numerals. There is a 
total of 660 rolls with 1,000 labels each.

A folio with two styles (from which, 6,000 copies with denominations printed 
in red while 2,000 copies black) is released along with the postage label. Each folio 
includes one each in NT$9, NT$13, NT$15 and NT$17 denominations of the label, a 
set of two stamps and a souvenir sheet of “New Year’s Greeting Postage Stamps (Issue 
of 2022) and a specimen label. 

The postage label will be available on May 10, 2023 in postage label vending 
machines at the Postal Museum and the following branches: Keelung Aisan Rd., 
Taipei Beimen, Taipei Railway Station, Taipei Daan, Neihu, Neihu Bihu, Nangang, 
Xindian, Sanxia, Sanchong Zhongshan Rd., Tamsui, Tamkang University, Xinzhuang, 
Fu Jen Catholic University, Linkou, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Zhongli Neili, 
Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Hsinchu Science Park, Zhubei, Zhudong, 
Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Lugang, Yuanlin, Douliou Xiping 
Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinxing, Zuoying, Kaohsiung Railway 
Station Front, Kaohsiung Xijia, Fongshan, Gangshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan 
Zhongshan Rd., Hualien Guoan and Taitung Datong Rd. 

For further information about the alternation of the allocation of postage label 
vending machines, please refer to our website at http://www.post.gov.tw.

By-issues: 
1. FDC at NT$3 apiece to be sold from May 8, 2023. 
2. Stamp folio at NT$200 a copy to be sold from May 10, 2023.

Bountiful Rabbit Postage Label
Ancient Chinese Paintings from the  

National Palace Museum Postage Stamps  
－ 24 Solar Terms (Summer)

◆Sp.735


